
1 

 

PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 15.11.2024, în ședința extraordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, 

convocată prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 386 din 11.11.2024 

 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat 

al României şi Imnul Uniunii Europene. 

Se intonează cele două imnuri. 

 

Din cei 28 de membri ai Consiliului județean sunt prezenţi 26. Lipsesc motivat 2 colegi și alți 

4 cred că vor depune jurământul astăzi. (Absenți motivat: dl Lucian-Dinu Aroșoaie și dl Mircea-

Gabriel Timofte) 

Participă la şedinţă secretarul general al județului, directorii unor direcţii din aparatul de 

specialitate al Consiliului Judeţean, conducătorii unor instituții subordonate Consiliului Judeţean, 

precum şi reprezentanţi ai presei.  

 

Înainte de a trece la ordinea de zi, vă aduc la cunoștință faptul că, prin Încheierea din 

30.10.2024 pronunțată de Tribunalul Botoșani în dosarul nr. 2121/40/2024 a fost validat mandatul de 

consilier judeţean al doamnei Hrimiuc Galia, prin Încheierea din 04.11.2024 pronunțată de Tribunalul 

Botoșani în dosarul nr. 2122/40/2024 a fost validat mandatul de consilier judeţean al doamnei Șchiopu 

Olguța, prin Încheierea din 04.11.2024 pronunțată de Tribunalul Botoșani în dosarul nr. 2120/40/2024 

a fost validat mandatul de consilier judeţean al domnului Boboc Cătălin și prin Decizia nr. 1004 din 

13.11.2024 a Curții de Apel Suceava a fost validat mandatul de consilier judeţean al domnului Cilibiu 

Eusebiu-Laurențiu. 

Potrivit prevederilor legale, supleanții validați depun jurământul în prima ședință a consiliului 

județean. 

 

O invit pe doamna Hrimiuc Galia să depună jurământul. 

 

Doamna Hrimiuc Galia: 

Subsemnata, Hrimiuc Galia,  

„Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință tot ce stă în puterea și 

priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Botoșani! Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Felicitări, doamna Galia! 

O invit pe doamna Șchiopu Olguța să depună jurământul. 

 

Doamna Șchiopu Olguța: 

Subsemnata, Șchiopu Olguța,  

„Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință tot ceea ce stă în puterea și 

priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Botoșani! Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Felicitări, doamna Olguța! 

Îl invit pe domnul Boboc Cătălin să depună jurământul. 
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Domnul Boboc Cătălin: 

Subsemnatul, Boboc Cătălin, consilier județean al Consiliului Județean Botoșani, în 

conformitate cu prevederile art. 117 din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind 

aprobarea Codului administrativ cu modificările și completările ulterioare, depun următorul jurământ: 

„Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință tot ceea ce stă în puterea și 

priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Botoșani! Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Felicitări, domnule Cătălin! 

Îl invit pe domnul Cilibiu Eusebiu-Laurențiu să depună jurământul. 

 

Domnul Cilibiu Eusebiu-Laurențiu: 

Subsemnatul, Cilibiu Eusebiu-Laurențiu, consilier județean al Consiliului Județean Botoșani, 

în conformitate cu prevederile art. 117 din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind 

aprobarea Codului administrativ cu modificările și completările ulterioare, depun următorul jurământ: 

„Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință tot ceea ce stă în puterea și 

priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Botoșani! Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Felicitări, domnule Laurențiu! 

Din acest moment, Consiliul Județean Botoșani este compus din 32 de membri. (30 de 

consilieri județeni prezenți) 

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde un număr de 5 de puncte, din care 3 sunt 

proiecte de hotărâri, iar celelalte două sunt procesele-verbale ale ședințelor din 28 octombrie. 

Propun suplimentarea ordinii de zi cu un proiect, respectiv: Proiect de hotărâre privind 

aprobarea proiectului „Extinderea, modernizarea și creșterea capacității de diagnoză prin imagistică 

de înaltă calitate a Spitalului Județean de Urgență „Mavromati” Botoșani” și a cheltuielilor legate 

de proiect (Proiect nr. 208 din 13.11.2024). 

Menționez că sunt avize favorabile de la comisiile de specialitate pentru toate proiectele. 

Sunt discuții cu privire la ordinea de zi?  

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Cred că ați primit toți materialele de pe ordinea de zi și bănuiesc că le-ați parcurs. 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii 

Consiliului Judeţean Botoşani nr. 193 din 28.10.2024 privind organizarea comisiilor de specialitate în 

principalele domenii de activitate, precum şi repartizarea consilierilor în comisiile de specialitate. 

(Proiect nr. 204 din 11.11.2024) 

Ca urmare a depunerii jurământului de către cei patru consilieri județeni validați de către 

instanță, se impune modificarea componenței unor comisii de specialitate, astfel încât fiecare consilier 

județean să facă parte din cel puțin o comisie. În acest sens a fost întocmit prezentul proiect de hotărâre. 

Față de forma transmisă, propun o modificare, având în vedere faptul că validarea mandatului 

domnului Cilibiu a intervenit după transmiterea proiectului de hotărâre. Modificarea constă în 

desemnarea domnului Cilibiu Eusebiu-Laurențiu în Comisia pentru amenajarea teritoriului şi 
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urbanism, lucrări publice, monumente istorice şi de arhitectură, protecţia mediului şi turism, în locul 

domnului Buciuleac Iulian-Boby. 

Dacă aveți comentarii? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre, cu modificarea propusă. 

Cine este pentru? Împotrivă?  

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu 

județean și al bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri 

proprii, pe anul 2024. (Proiect nr. 205 din 11.11.2024) 

Prin proiectul de rectificare a bugetului propun: 

- suplimentarea sumelor alocate Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului 

Botoșani, destinate finanțării drepturilor acordate persoanelor cu dizabilități (dobânzi și transport) pe 

anul 2024 cu suma de 852,00 mii lei, conform comunicării primită de la Ministerul Muncii și 

Solidarității Sociale; 

- suplimentarea sumelor primite de la societatea Nova ApaServ S.A. Botoșani cu titlu de 

redevență și impozit pe profit bugetate în anul 2024, la partea de venituri și implicit la partea de 

cheltuieli, astfel: • Impozit pe profit + 500,00 mii lei; • Redevență + 1.332,00 mii lei; 

Știți foarte bine că acești bani se întorc. De fapt ei au o problemă cu o plată, cu o rată la BERD. 

Au nevoie de acești bani. 

- suplimentarea veniturilor proprii estimate pe anul 2024 pentru Spitalul Județean de Urgență 

„Mavromati” Botoșani cu suma de 7.760,00 mii lei, ca urmare a depășirii veniturilor încasate.  

Astfel, propun rectificarea bugetului propriu județean cu suma de 2.684,00 mii lei atât la 

partea de venituri, cât și la partea de cheltuieli, precum și rectificarea bugetului instituțiilor publice și 

activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii cu suma de 7.760,00 mii lei atât la partea 

de venituri, cât și la partea de cheltuieli. 

Influențele intervenite în buget sunt prezentate în anexele nr.1-7 la proiectul de hotărâre.  

Dacă aveți comentarii? Vă rog. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Prima dată vreau să încep cu o rugăminte, ca ședințele acestor comisii care sunt organizate să 

fie fizice, nu prin WhatsApp, pentru că nu se fac ședințe prin WhatsApp. În regulamentul Consiliului 

Județean scrie că doar în cazurile în care nu se pot face altfel se fac prin WhatsApp, prin alte mijloace 

electronice. Rugămintea mea este ca aceste comisii, indiferent de care vorbim, să fie făcute fizic pentru 

că în aceste comisii se discută niște probleme care interesează nu numai pe noi, consilierii, ci cred că 

pe toată populația din județ.  

Tocmai de aceea, ca să trec la lucruri concrete, am votat împotriva modificării indicatorilor 

tehnico-economici la acel laborator de analize medicale, pentru că nu mi se pare corect ca să votăm 

prin WhatsApp. Asta este una dintre mențiuni.  

În al doilea rând, materialele care sunt puse spre analiză consilierilor sunt lacunare. Și vă dau 

un exemplu: ni s-a dat o balanță, aș vrea să v-o și arăt cum arată. O aveți și dumneavoastră dar nu cred 

că în formatul pe care îl am eu. Balanța asta am obținut-o eu de la Consiliul Județean. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Noi nu avem așa. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Știu că nu aveți așa, tocmai de aceea vă menționez faptul că pe balanța care ni s-a pus nouă 

la dispoziție nu se vede absolut nimic. Ori intenționat, ori din neglijență.  
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În această balanță am observat mai multe sume, probabil au niște explicații, dar cred că pe 

viitor ar fi bine să votăm în cunoștință de cauză, nu doar la grup așa, hai să ridicăm cu toții mâna, 

pentru că nu cred că facem bine nici uneia dintre părți despre care discutăm aici. Aceasta este 

mențiunea mea. 

Aș mai dori ca aceste comisii de specialitate să țină cont de specialiștii care sunt repartizați. 

Mi se pare corect pentru a putea să ne aducem fiecare contribuția la dezvoltarea județului, pentru că 

asta ne dorim cu toții până la urmă.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Am înțeles. Bun.  

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Este o rugăminte, dacă se poate, ca să începem bine. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Am înțeles. Eu cred că am început bine, dar dacă în anumite locuri lucrurile sunt neclare, le 

lămurim. Și vă garantez că aceste materiale care sunt puse la mapă nu sunt de necitit sau făcute cu rea 

intenție. Sunt absolut convins că tot ceea ce este acolo este ok, nu știu dacă la dumneavoastră nu s-a 

imprimat bine.  

Faptul că s-a făcut comisia prin WhatsApp, a fost dintr-o anumită viteză. Vă promit că 

lucrurile serioase se discută și se iau în deplină cunoștință de cauză, iar în comisii, așa cum știu eu, s-

au numit cel puțin o parte din colegi, sunt convins că toată lumea a făcut la fel, am numit în comisii 

oameni care au competențe și care pot să-și dea cu părerea în cunoștință de cauză la fiecare document.  

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Dumneavoastră aveți dreptate dar nu până la capăt. Și vă explic și de ce. Eu sunt în comisia 

de urbanism, în condițiile în care, cred că toată lumea de aici știe ce specialitate am avut eu înainte de 

a fi consilier județean. Nu cred că mă potrivesc cu comisia asta, s-a reparat, este adevărat.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Dacă am reparat-o cred că este deja tardiv să mai vorbim. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Doar am spus ca și exemplu.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Nu știu ce ați făcut înainte de a fi consilier județean, ca să fiu sincer. Dar discutăm după 

ședință. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Mă cunoașteți, dar ca să știe toată lumea, am fost ofițer de poliție, am fost șef de secție, lider 

de sindicat. Este CV-ul meu pe scurt.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Da. Recunosc un discurs de om responsabil. Mulțumesc mult de tot! Am reținut ce ați spus.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Domnule președinte, dacă îmi permiteți, eu am sesizat și am fost atentă la ce a scris domnul 

pe WhatsApp, este foarte adevărat că în momentul în care s-a pus proiectul, l-am postat pe WhatsApp.  
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Menționez faptul că locul meu cred că este într-o comisie de sănătate, desfășor activitate 

medicală full-time, astăzi am ieșit dintr-o gardă de 24 de ore. Mi s-a părut corect să pun acest proiect 

pe WhatsApp și să-l votăm. Dacă domnul consideră că lucrurile se pot face într-un timp scurt mai bine, 

să ne explice cum. Repet, eu sunt un om care lucrează full-time în cadrul Spitalului Județean 

„Mavromati”, în serviciul de urgență, de aproape 20 de ani. Zic eu că experiența mea ar putea să aducă 

un plus valoare acestei comisii, dacă dumneavoastră considerați că nu, refacem structura comisiei, pe 

care o să o votez. Eu întotdeauna voi vota proiectele care sunt constructive, asta cred că ne dorim cu 

toții, de asta suntem aici. Eforturile se fac pentru toți, dar nu pentru toți la fel, asta am vrut să subliniez. 

 Acesta a fost un proiect pe ultima sută de metri, in rest să știți că îmi doresc foarte mult să 

mă întâlnesc cu colegii mei, să avem dezbateri, argumente pro și contra. Dacă dumneavoastră ați votat 

împotrivă, probabil că aveți niște argumente și poate ni le puteți expune. Mulțumesc! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Argumentele au fost expuse. Nu a înțeles bine documentul pus la mapă și cred că este de 

bună-cunoaștere și de bună-construcție să avem discuții în comisii, face to face și nu pe WhatsApp.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

De acord cu dumneavoastră, sigur că da. Și trebuie să stabilim exact și locațiile unde vor avea 

loc, pentru că în acest moment noi nu avem puse la dispoziție niște săli în care să ne putem întâlni. 

Dacă discutăm proiecte nu cred că ne putem întâlni într-un alt loc în afară de o incintă serioasă și 

anume a Consiliului Județean. Mulțumesc! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Mulțumesc și eu. Am supus la vot? 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (28 voturi „pentru”; 2 „abțineri” – dl. Iulian-Boby 

Buciuleac și dl. Ciprian-Gabriel Ignătescu) 

 

Trebuie să învăț mult din politică pentru ca să înțeleg cum putem dialoga într-o normalitate a 

logicii lucrurilor. Atunci când te abții la ceva.... Eu am înțeles observația, cumva constructivă. Dar ce 

poți avea împotriva acestui document, asta nu înțeleg.  

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Domnule președinte, dacă îmi permiteți, probabil că explicațiile nu au fost înțelese de către 

doamna doctor. Știți foarte bine, dumneavoastră ați centralizat voturile pe WhatsApp. În regulament 

scrie, dacă dumneavoastră nu l-ați citit, eu l-am citit, se face și un proces verbal. Problema se pune că 

în comisii se discută acel proiect, nu îl citim și trecem peste. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Iertați-mă, dacă pot conduce ședința, chiar avem lucruri de făcut și nu vreau să pierdem 

timpul. Mi se pare că dumneavoastră vă referiți la ultimul proiect de pe ordinea de zi. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Nu. Haideți să vă explic concret. La proiectul de modificare a indicatorilor tehnico-economici 

eu am votat contra. Am fost contra modificării acestora, pentru Spitalul de la Săveni și Spitalul de 

Pediatrie am fost „pentru”. Sunt pentru astfel de proiecte. Iar la modificările bugetare aduse mă abțin 

pentru că nu am avut destul timp ca să studiez aceste documente. Spre deosebire de alții, eu mai și 

citesc.  
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Domnul Valeriu Iftime: 

Vă mulțumesc! Vă rog să mă înțelegeți! Vă garantez că am grijă de timpul dumneavoastră. 

Nu are rost să pierdem timpul cu observații care nu au conținut. Deci, haideți să mergem mai departe. 

Mulțumesc mult! 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării indicatorilor 

tehnico – economici și a Devizului General pentru obiectivul de investiţii „Construire Clădire 

Laborator Microbiologie Boli Infecțioase pentru Biologie Moleculară RT- PCR, str. Ștefan cel Mare 

nr. 39,  municipiul Botoșani, județul Botoșani ”. (Proiect nr. 206 din 11.11.2024) 

Modificarea indicatorilor tehnico – economici și a Devizului General pentru investiția mai 

sus menționată a fost solicitată de Compania Națională de Investiții motivat de faptul că, prin aplicarea 

formulei de ajustare a prețului la ultima situație de plată, sumele nu pot fi asigurate prin indicatorii 

economici aprobați inițial de către finanțator, respectiv CNI. 

Astfel, dacă valoarea indicatorilor tehnico-economici aprobați prin Ordinul ministrului 

M.D.L.P.A. nr. 1103/30.05.2022 era de 3.765.243,13 lei, inclusiv TVA, după aplicarea ajustării 

conform Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 47/2022 valoarea totală actualizată este de 

4.076.724,21 lei, inclusiv TVA. 

Conform Devizului general, aceasta reprezintă o creștere cu un procent de aproximativ 8,3%, 

valoare suportată din bugetul Companiei Naționale de Investiții. 

În Anexele nr. 1 și 2 la proiectul de hotărâre sunt prezentate Devizul General, indicatorii 

tehnico – economici modificați și defalcarea contribuțiilor Companiei Naționale de Investiții și 

Consiliului Județean Botoșani. 

De fapt este o actualizare de preț, este o sumă pe care CNI și-o asumă, o și plătește, dacă vreți 

mai multe explicații, am putea să le primim cred că de la domnul director economic. 

Dacă sunt dezbateri?  

 

Domnul Iulin-Boby Buciuleac: 

Aș avea o rugăminte din nou. Cum am menționat și mai devreme, mai și citesc, și am citit 

acea balanță. Sunt niște sume, într-adevăr mici, care adunat dau suma de, dacaă rețin bine, 434 mii sau 

484 mii lei. Asta înseamnă în bani vechi 4 miliarde.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Eu nu cred că vorbiți de spre același subiect. Eu vorbesc despre 4 milioane. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Ba da. Despre această balanță vorbesc, domnule președinte.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Balanța poate este la alt punct. Cred că la următorul.  

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Nu mai discutăm acest punct?  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

M-ați pierdut la matematică. Încă o dată, nu înțeleg ce vreți să-mi spuneți.  

 

Domnul Dorin Birta: 

Aș vrea să intervin și eu.  
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Domnul Valeriu Iftime: 

Vă rog. 

 

Domnul Dorin Birta: 

Bună ziua, stimați colegi! Eu aș propune să nu ne jignim din prima ședință, să punem într-o 

situație toți colegii de față. Suntem toți niște proști, n-am citit materialele și numai dumneavoastră ați 

citit. Rugămintea mea este să ne respectăm. Dacă aveți dovezi privind persoanele care nu citesc 

materialele, vă rog să le faceți publice, dar până atunci, nu jigniți la grămadă toți colegii consilieri 

județeni. Vă mulțumesc! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Domnule vicepreședinte, dacă vrem să nu avem agresivitatea altora, trebuie să nu o facem 

noi. Eu zic că este interesant ce s-a spus, sper că nu v-ați gândit să jigniți, pur și simplu ați pus o 

întrebare și eu vă mulțumesc! Credeți-mă, este vorba despre timpul nostru. Lucrurile sunt simple. Este 

ședință de îndată, care are un parcurs foarte clar. Mi s-a părut că este așa de simplu să treacă această 

ședință, încât nu am avut nici o emoție. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Domnule președinte, aveți dreptate, dar gândiți-vă și dumneavoastră, noi modificăm aici niște 

sume, niște indicatori. Consiliul Județean trebuie să-i dea, sunt și sume alocate de la bugetul Consiliului 

Județean, dacă vă uitați și dumneavoastră o să vedeți în balanță. Da? O mare parte este plătită de CNI 

și o parte de Consiliul Județean. Bani cu care s-ar putea face altceva.  

Și domnule Birta, dacă dumneavoastră vă simțiți jignit, nu-i problema mea.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Dacă vreți o explicație, este doamna Pătrașcu. Ne puteți explica în trei minute, vă rog? 

 

Doamna Antonela Pătrașcu: 

Bună ziua! Sunt Antonela Pătrașcu, director al Direcției Investiții-Achiziții. Vreau să vă spun 

că obiectivul este aprobat în anii anteriori, conform devizului general, căci vorbim despre un deviz 

general, nu o balanță, au fost prevăzute sume inițiale de către noi și de către Compania Națională de 

Investiții. Ei și-au aprobat investiția, au derulat-o, au decontat-o, obiectivul este recepționat, și mai 

trebuie decontat din partea companiei ultima situație, despre care facem vorbire în raport. Despre acest 

lucru este vorba, o reașezare a sumelor. Săptămâna viitoare este Comisia de reavizare la CNI. Este 

vorba despre ajustare de preț pe care a suportat-o Compania Națională de Investiții, despre care am 

scris în raport. 

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Noi nu avem aici, în spate, un contract, ca să vedem dacă permite contractul acea modificare.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Domnule consilier, ne-a explicat doamna. 

 

Doamna Antonela Pătrașcu: 

Deci, contractul nu îl avem nici noi. Contractul este încheiat între Compania Națională de 

Investiții și constructor. Deci sunt sume decontate de către ei, nu gestionăm noi fondurile lor.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Mulțumesc mult! 
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Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Cine se abţine? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (28 voturi „pentru”; 1 vot „împotrivă”-dl. Iulian-Boby 

Buciuleac; 1 „abținere”-dl. Ciprian-Gabriel Ignătescu) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind aprobarea 

proiectului „Extinderea, modernizarea și creșterea capacității de diagnoză prin imagistică de înaltă 

calitate a Spitalului Județean de Urgență „Mavromati” Botoșani” și a cheltuielilor legate de proiect 

(Proiect nr. 208 din 13.11.2024). 

Prin acest proiect se intenționează construirea și dotarea/echiparea corespunzătoare a unui 

corp nou de clădire amenajat în cadrul Secției Exterioare Pediatrie și dotarea acestuia și a unui corp 

nou de clădire amenajat în cadrul Secției Exterioare Săveni și dotarea acestuia.  

Apelul de proiecte este competitiv, cu termen-limită de depunere 02.12.2024. Conform 

prevederilor Ghidului de finanțare, unul din documentele obligatorii necesare la depunerea cererii de 

finanțare este Hotărârea de aprobare a proiectului și a indicatorilor tehnico-economici ai investiției. 

Prin H.C.J. nr. 145 din 22.08.2024 și H.C.J. nr. 146 din 22.08.2024 au fost aprobate 

documentațiile tehnico-economice, indicatorii tehnico-economici și devizele generale pentru cele două 

obiective de investiție incluse în proiectul „Extinderea, modernizarea și creșterea capacității de 

diagnoză prin imagistică de înaltă calitate a Spitalului Județean de Urgență „Mavromati” Botoșani”: 

- Construire clădire cu destinația Pediatrie, b-dul Mihai Eminescu nr. 12, județul Botoșani, 

municipiul Botoșani, cu o valoare totală (inclusiv TVA) de 601.052.778,12 lei; 

- Construire clădire cu destinația Spital, strada Avram Iancu nr. 2, orașul Săveni, județul 

Botoșani, cu o valoare totală (inclusiv TVA) de 148.405.941,91 lei. 

Întrucât apelul de proiecte este de tip competitiv, cu grilă de punctaj, unul din subcriteriile de 

selecție fiind maturitatea proiectului, este necesar ca proiectul să aibă inițiată, la data depunerii, 

procedura de achiziție publică pentru execuție lucrări/proiectare tehnică și execuție lucrări prin 

publicarea în SICAP a anunțului de participare la licitație, fapt care justifică urgența supunerii spre 

aprobare a prezentului proiect de hotărâre. 

În opinia mea este un proiect început, foarte important. Dacă am avea forța politică să-l ducem 

mai departe, ar fi extraordinar. Din păcate, lucrurile nu știu dacă sunt chiar așa, dar eu insist foarte 

mult ca acest proiect să treacă.  

Știți că pe aceeași finanțare de la BEI este și Spitalul de la Darabani. Acolo este un proiect 

despre care știu mai multe pentru că m-am ocupat și, la fel, este acest concurs de proiecte din 2 

decembrie. Știți foarte bine că este și aici o anumită doză politică și este important să fie așa, vă spun 

doar că, fără să știu exact cifrele, cred că cererea pentru asemenea unități medicale este de vreo 2 

miliarde și ceva de euro și aproape 2 miliarde sunt fonduri. În aceste condiții, cu siguranță va fi o 

selecție dură și sper să avem și acest proiect matur, ca și cel de la Săveni, pentru că eu cred cu 

desăvârșire că Botoșaniul are nevoie de aceste spitale și ar trebui să facem front comun. Aici apelez la 

domnul vicepreședinte, încă o dată spun, cu toată forța trebuie să insistăm pe aceste proiecte.  

Am avut niște discuții, am văzut cum se discută, am văzut cum vin cei din Ardeal, am văzut 

cum vin Brașov, Suceava și alții, care au investiții de 10 ori mai mari pe partea asta de spitale și cred 

că am putea, cu un anumit efort, să obținem cele trei spitale. Ar fi extraordinar. Ați văzut materialele, 

este o sumă extraordinară, sunt 125 de milioane de euro, eu chiar vă felicit pentru acest proiect. Așa 

mă strânge în spate că nu o să aibă calea cea bună, dar eu aș face orice efort posibil și vă rog, pe toți 

cei din această sală și pe cei care aveți informații bune, proiectul este depus, până la urmă este o 

chestiune a Comisiei de evaluare. Mă rog la Dumnezeu ca această Comisie de evaluare să aibă 

discernământ. Este o chestiune foarte importantă pentru că nu ar trebuie să fie aceleași criterii de 

evaluare pentru Botoșani și să spunem, Brașov. Botoșaniul are nevoie de aceste spitale mai mult ca 

oricine. Mulțumesc mult.  
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Dacă aveți comentarii, dezbateri? Doamna doctor? 

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Apreciez foarte mult ceea ce spuneți dumneavoastră. Să știți că s-au făcut pași importanți în 

acest domeniu, mă refer la investiții, acum lucrăm la capitolul resursă umană. Că și aici trebuie să ne 

înhămăm la o luptă și să reușim să îi aducem. Dar dacă nu avem investiții, nu o să reușim să-i aducem. 

Și din punctul meu de vedere, o luptă este pierdută dacă nu este începută. Deci indiferent care ar fi 

suma, trebuie să punem umărul la treabă, să avem argumente și să luptăm ca aceste proiecte să fie 

realizate. Mulțumesc! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Da. Știți, un spital mare are nevoie de mulți doctori. Numai că nu numai doctori vin în oraș 

când ai un spital mare, mai sunt și ingineri, și economiști, ca atare trebuie să găsim locuri de muncă și 

este în sarcina și datoria noastră să dezvoltăm această zonă și chiar mă gândesc la lucruri foarte, foarte 

importante care pot fi făcute. Dar strict despre partea medicală, eu cred mult că nevoia de asistență 

medicală, ca dotare spitale și apoi ca nevoie de resursă umană, este extraordinară.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Rezultatele cele mai bune, este dovedit, că doar în echipă se pot obține. Altfel nu. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Toată viața mea am lucrat în echipă, să știți. Eu sunt doar om de echipă și viața mea din 

domeniul privat arată că am singura companie din România care a crescut de la foarte puțin la enorm 

de mult cu aceiași asociați de 30 și ceva de ani. Și asta este o chestiune care trebuie să mă certifice ca 

un om de echipă, de asta vă spun. Mulțumesc! 

Cine este pentru? Dacă e cineva împotrivă?  

Proiectul a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Botoșani din data de 28 octombrie 2024, ora 1200. 

Dacă aveți obiecții cu privire la conținutul procesului-verbal? Bănuiesc că nu, este de la 

învestire.  

Cine este pentru? Împotrivă?  

Procesul-verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Botoșani din data de 28 octombrie 2024, ora1300. 

Dacă aveți obiecții cu privire la conținutul procesului-verbal? 

Supun la vot procesul-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Procesul-verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 

 

Cum spunea și domnul vicepreședinte, nu ne jignim deloc, chiar cred că putem lucra în echipă 

și cred cu desăvârșire că atunci când un consilier spune ceva trebuie să luăm în seamă și modificăm ceea 

ce este de modificat. Dacă cineva va vorbi în afara subiectului, sau pe lângă subiect, o să-mi dați voie să 

conduc ședința în beneficiul dumneavoastră, adică al timpului dumneavoastră.  

 

Domnul Dorin Birta: 

Aș face o completare scurtă. Am uitat să menționez, eu sunt de acord cu dumneavoastră, am 
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fost întru totul de acord și în trecut, ca oricând să facem ședințele în format fizic. Aveți dreptate dar, când 

este o ședință de azi pe mâine nu avem cum să ne întâlnim fizic. Vă vorbesc având 8 ani în cadrul 

Consiliului Județean Botoșani, cu aparatul de specialitate și cu specialiștii din Consiliul Județean, vă 

vorbesc ca un om care cunoaște toate procedurile referitoare la aceste ședințe. Deci, varianta WhatsApp 

pe care legiuitorul a acceptat-o de la pandemie încoace este foarte utilă. Avem unde să comentăm, chiar 

pe WhatsApp, dacă aveți un punct de vedere, îl puteți expune acolo și eventual contactăm un specialist 

din aparatul de specialitate al Consiliului Județean și vi se răspunde instant. Este normal și mi se pare 

normal să se întâmple lucrul acesta. Apreciez ședințele în format fizic, chiar ar fi foarte bine să accepte 

toată lumea și le vom face fizic. Dar în cazul ședințelor extraordinare și a celor de îndată este mai greu 

să strângi toți membrii comisiei, toți avem activități, nu numai la Consiliul Județean, ci și în afara lui. 

Pot lipsi 2/3 din colegi și ședința nu se poate ține. Dacă nu ai jumătate plus unu, o ședință de comisie nu 

se poate ține. Sper că am fost foarte clar. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Eu cred că se poate face și în format mixt. Atunci când există o problemă, trebuie discutată, nu 

este deloc interzis să folosiți mediul online. Să știți că eu nu sunt de acord nici cu școala online, nici cu 

munca online, sunt de acord cu formatul fizic. Dar când sunt chestiuni absolut simple, cum a fost ședința 

de astăzi, mi se pare că metoda online era mai mult decât ok. De asta mi-am permis să spun să nu facem 

presiuni. Ai timp, este timp să discutăm și aș vrea să discutăm fiecare aspect. Dacă cineva pune un proiect 

în consiliul județean și este împotriva unui om din orașul acesta, de bună credință, înseamnă că greșim.  

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Domnule președinte, dacă începem greșit, o să meargă greșit. De asta am și pus presiune, ca să 

fie treburile în ordine.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Da, vă rog! 

 

Domnul Constantin-Neculai Pătrăuceanu: 

Bună ziua, domnule președinte! Vreau să îi adresez domnului consilier de la AUR câteva 

remarci. Ați spus că noi toți suntem împărțiți pe comisii de specialitate la întâmplare. Să știți că fiecare 

persoană a terminat studii superioare, avem inspectori școlari, avem doctori, avem avocați și avem 

oameni care au terminat facultatea de drept. Deci, împărțirea s-a făcut în funcție de fiecare specialitate 

pe care o aveam fiecare.  

Iar apropo de proiecte, că nu reușiți să le citiți, sunt trimise pe mail, le puteți mări cât doriți 

dumneavoastră, deci puteți studia bilanțul, balanța, cum doriți dumneavoastră. Mulțumesc! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Vă rog, domnul consilier. 

 

Domnul Marian Bidașcă: 

Din ce am înțeles eu, noi votăm o idee. Deci nu avem noi cum, în timpul nostru, să facem un 

deviz sau să apelez la o firmă de specialitate care să calculeze dacă devizul acela este corect sau nu. 

Probabil acest lucru se face în cadrul Consiliului Județean, de către specialiști, de către oamenii buni pe 

care îi avem. Eu nu o să-mi dau cu părerea dacă suma este mare, mică sau nu. Votez ideea că trebuie 

actualizată suma. Se va face o licitație pentru execuția lucrării și atunci se va vedea care va fi suma, vor 

rămâne bani necheltuiți și așa mai departe. Nu cred că e cazul ca fiecare să vină cu câte o propunere cu 

cât să fie mărită sau scăzută suma. Mulțumesc! 
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Domnul Valeriu Iftime: 

Mulțumesc mult. Apreciez. Acesta este stilul de management pe care îl apreciez. Suntem până 

la urmă niște manageri ai județului, un consiliu managerial al județului. Mulțumesc mult!  

 

Domnul Leonard-Alin Corduneanu: 

Dacă îmi permiteți, nu cred că este loc de presiuni la această masă. Îi sugerez colegului să uite 

de presiunile pe care le punea la fostul job. Mulțumesc! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Mulțumesc mult!  

Să aveți o zi bună în continuare și weekend plăcut! Ne vedem cu drag data viitoare. Mulțumesc! 

 

 

 

 

         PREȘEDINTE, 

                    Valeriu IFTIME 

 

 

  

 

                                    SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

                                               Marcel Stelică BEJENARIU 

 

 

 

 

 

 

  Întocmit, Inspector, Marilena Miron 

 


